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MUNICIPIUI, IIOTOSANI
CONSILIT]t, LOCAI,

PrrocES -- 'llBEAL
incheiat in cadrul gedinfei de indatl a Consiliului L,ocal al

Municipiului Botoqani din data de 09 decembrie 2015

Prin dispozilia nr.3990 din 08.12.20[5, Primarul Municipiului Botogani a convocat

Consiliul Local in qedinti de inrjatd pentru cJata,le 09 decembrie 2015, orele 15"0, in sala de

qedinte a Primdriei.

Dispozilia nr. 3990 din 08.12.2015 este anexati la dosarul gedinli:i.

Ordinea de',zi a gedinlei a fost adusd 16 sun6gtin{zipublicd prin arLunt la avizierLrl Primariei

gi pe sile-ul propriu.

Invitaliile la qedin!5 s-zLu fhcut atAt in scris, cAt gi prin contactarea telefoni,ld a

consilierilor.

Este ascLrltert Imnul de St.at gi ImnLrl Unir.rrrii Europene. dupl care se trece la derLtlarea

lLrcrdrilor sedintei.

Ordinea de zi a gedin{ei este urrrdtoarea:

l. Proiect de hotardre pentru achizigior,area de servicii de consultanld .f Lrridicd gi

expertizi economico-financiarir gi contiLbils in vederea stabilirii valorii unei tranz:actii

judiciare pentru executarea in echivalent a obligatiilor din decizia civili, nr.

295512014 data de Curtea de Apel Suc,:ava in dosarul nr.720614012010/10.

2. Proiect de hotdrAre pentru rectiflcarera bugetLrlui local gi br.rgetLrlLri irnprumuturilor

interne pe anul 2015.

3. Proiect de hotarare privind aprobarea :rganizdrii Evenimentului "Cala premiilor de

Excelen{a *- premierea celor mai buni e'levi gi profesori - 201 5".

4. Proiect,le hotdr6re privind aprobarea organi:zf,rii in perioada. l2-13 dec:embrie 2C)15 a

Evenim'entului sportir, ''Cupa Prinrdliei la Sporturi" 2015.

5. Proiect de hotdrAre privind aproDarea aderirii MunicipiLrlLri Botogani la

CONVTTNTIA PRIM,\RI LOR PE:NT'R. J ENERG I I R[]C ENIIRAB I LE LOCA L.E.

6. Proiect de rdspuns ciitfe Autoritatea NJalional[ de l{eglementare pentrlr Serviciile I

Comunitare de Utilitdti Publice la aclresa nr. 32146612015.

$edinta ester legal constituitA.

La lucr[rile ;;edirrlei participa l8 de consi ieri in func{ie, fiind linvoitd doamna consilier

t,idia Bucs;inescr"r ;ir dornnii consilieri Cdtilin Virg,il Alexagi CorneliLr Draniel FurtunS.



Proces verbal gedintir de indata Consiliu Local Boto5ani
riin data de 09 decenrbrie 2015

Domnul presedinte de qeclinfa Gheorghe Gatrriel Murariu supune la vot cererile de
invoire a consilieriilor prezen{i, care sunt aprobate cu l6 voturi pentrlr gi 2 ab{ineri (lvlihai
Cristinel Brurnd gi Cheorghe Florentin UrsulearrLr).

Domnul pre$edinte de pedintl Gheorghe
ci au intervenit 2 rnLodificdri: la punctul 3. in loc der

Ioc de 12-13, este d;ata de l9-20 decembrre.

Gabriel Murariu acluce la cunogtirrta faptul
data de 9, este dala r:le I5, iar. la punctLrl 4. in

Fiind supLrsii la vot ordinea de zi, aceasta ,3ste aprobatd cu ll vc,turi pentru gi I ab{inere
(Eugen Cristian Turcanu).

Punctul I drl pe ordinea de zi - Proiec't t:le' holiirare penttu ttchi;:ilionctreu cle .sen,icii cle
consullanld jzrridicii Si experlizd econontico-finan,:icrrd .yi contctl>ilii in .v,e4ereu ,stubilirii valorii
rtnei lranzac[ii judi'c:iare pentru exec'ulorea in ec'nit,alent a obli,quliilct,r din c]ecizia civild nr.
2955'/2011 data de Cttrleu de Apet Suceat,u in ,losarul nr. 7206llA)/2010/10 -. nu prezintd
discutii gi este aprolbat cu 16 voturi pentru gi 2 abgineri (dornnii consilier paul oniga qi 1lugen
Cristian Turcanu).

Punctul 2 de pe ordinea de zi - Proiecl elt' L'otdrdre pentrtt rt:ctificareu bugetulti locsl si
bugetului imprumutut"ilor interne pe anttl 2015.

Domnul consilier Eugen Cristian Turcanu - rectiflcarea bugetarii am prirnit-g astizi
dimineafd' Itici nu ani reugit sa ne r-ritdm peste ea. Poate dezvoltd in c61eva cuvinte cineva din
aparatul de specialitate UAI- Boto;ani. ca sa gtinr mdcar <lespre ce este v,rr-ba. tinAncl corrt c;i rnai
avem gi alte preocupdri in afara de qedinle de indatiLpe banda rulantd.

Doamna director economic Geanina Ilulrnaga - in propunerea noastrd cle rectillcare a
bugetLrlLri in gedin{a cle astazi are la bazd,. pe de c parte, IaptLrl cii C,rrnisia de Autorizare a
imprumuturilor a autorizar contractarea imprumutuLlui cle 3.!100.000 lei prentru subventii energie
termicd 9i in acelagi timp am primit ;;i Convenlia pe care am senrnat-o gi pe care am trimis-o
cdtre Minister pentru a urgenta decontarea cltre lurnizorLrl energiei termice a subventiei.

Am propus rectiflcarea bugetului in gedin!21 de jndata mai ales cir furnizorul. Mod,:rn
Calor are termenul ntaxirn convenit * l5 decembrie ca sii igi achite obliri;a!iile pentfll consumul
de gaze naturale' Pentru buget local, am propus suplimentarea cu sLrmele incasate din donalii gi
sponsorizdri' respectriv 5.700 lei care ilu fost repartiza{i la partea de cheltuieli cu destinatia cLr
care au fost incasafi, respectiv, Sarbatorile de iarnti :2015-201().

irl acelagi timp, am redistribuit unele econornii identificate Ia alte capitole de cheltuieli.
am rdspuns solicitdr;ilor S.C. Locativa S.A. cle a rearanja obiectivele de investilii pe care le
realizeaz\, respectiv schimbarii clenurnirii gi re<listribuirii econorniilor inresistrate cje la Lrn
obiectiv la alt obiecti,r de investitii.
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Fiind supus la vot, proiectul de hotdrlire es;le aprobat cu l6 \,oturi pentrLt, I vot irnpotrivd
(doamrra consilier frlena Lazarec) gi I ablinere (clo,rnnul ,consilier Irugen Cristian Turcanu).

Punctul 3 de pe ordinea de zi -- Proie<:; de ,hotdrare prit,int{ aprobarea organizdrii
Evenintentului "Gcrla premiilor de ]ixcelenla - lcremiereta celor mui buni elevi Si profetsori -
2015".

Domnul consilier Ovidiu Daniel Luca -- m-arn sirntit oareourn intr-o stare nepotrivitd
vi,s-a-vis de ceea ce a apdrut in presd cu prezenfa. "lista neagre". L:,u vreau sd amintesc conducerii
executive cd am fbs;t prezent in gedinta cle vineri. intr-adevar, nll am putut veni in ;;edin(a de lLrni.

Sltntem legafi gi d,3 Lut loc de muncd. nu stirn cu m6ner intinsi, cllm a incercat sa mai dLrcd

discLrlia, gi ag fi vrut sd intervin cu aceastd chestiune chiar vineri, dar nici nu s-a rnai {inLrt;;e<1inta
din lipsa de cvorum.

Ce voiam eu sd spun atunci - noi pr"rrtdm in spate un raport de audit financiar efectuat de

Curtea de Conturi pe exerciliul bugetar 2014 carr: conline nu mai pu{in de l7 puncte negr,:. in
finalul rapoftului, Cr,rrtea de Contr-rri ne recomanclri, dar in{elegeti sensul recomanddrii, ca orice
proiect de hotdrAre venit pe acest gen de activitiili, servicii publice, trebuie sd aiba aprobarea

Consiliului Local, ceea ce noi am fbcut, am bLrgetrrt in luna aprilie, am bugetat aceste activit6ti.
dar trebuia sd se vin[ in ConsiliuI Local cu Regulamentul de organizare. Ceea ce nu am g;dsit.

Plus ca in acest proiect de hotariire se invoca un rrotocol incheiat intre Primdrie, Inspectoratul

$colar.
Consider cd acel protocol trebLria si lle o enexd la proiectr-rl de hotdrAre. AcLrm, ca:;d se

vadi negru pe alb. pot da gi citire. Acolo la rec,rmanddri, sunt irrvor:ate ni$te actc qi noi arn

incdlcat aceste acte, aprobArrd revelioane. f-estii'zr uri. linAnd cont cd sunt membru in comisia
Consiliului Local p,sp11'u Culturd, invdtdrn6nt, !.dqcatie, nLl cllnosc sa fl avLrt lniLcar o cliscLrfie

incipienta vis-a-vis de acest progfam. Noi arn avut tot anr:l la dispozilie gi ne grabim acum, irr
decembrie pe repede inainte sd thcern aceste acliuni. inc:lusiv cea de r3upa Prirndriei, pe care

puteam sd o facem vara. Acestui pact politic eu nu ii vad rostul, eu nu vad razboi pe soena

politic5. Deqteptul va ceda primul intotdeaLrna. acesta este un principiLr de-al meu.

Domnul consilier Eugen Cristian f,urc:rnu - crlteva observalii ref-eritoare la aceastd

gedin{a. Va aduc aminte de o poveste de pe timpulL lLri Cuza, cAnd un !5ran a venit gi s-a pldns cd

l-a scuipat boierul ;;i l-a sdrutat vodd pe obrazul a;ela. Czi md pune Portariuc pe nigte alige din
acestea gi md pune pe niqte liste negre e ca qi curr md scuipd, gi, pLrr gi simplu, simt aga cir md

onoreazd toate mizeriile astea a le lui, pur gi sirnplu nri intdresc. Dontnule Tincu, dacS nu a(i
rer"rgit incd sd nrai r:onsumafi cel'a, rndcar ali lLrat cel pr-rl.in o apd platii pdna la ora asta srit vd

calma{i pLrlin. Rugati secretara sd vd dea un ceai velde.
Stima{i colelgi din arcul gllvenrarnental. ave.i in flatii Lrn raport al CLrrtii de Clonturi pe anLrl

2014, incheiat in rnai, in cdteva puncte. Abateri pnivind organizarea gi conducerea contabilitalii;
impozit pe mijloace de transport neinregistrate gi ne'incasate; nu s-a ef'ectuat o verificare
sistematicd de cdtre personalul de specialitate din cadrul LJ.A'f a gradului de realizare a lucrlrilor,
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a perioadei de valabilitate a aLrtorizatiei de construire; nerespectar:ea prevederilor privind
inventarierea patrin'loniului; abateri privind receptia gi gJestionarea cantitatii de nisip gi pdm6nt
vegetal; pld!i nelegale in valoare de 240.000 lei prin suportarea 6in bugetul UAT a serviciilor de
consrrltanld qi audit - cele licute pe la Locativa ;;i LJrban Serv; pl6ti nelegale in surnd totald de
281'085 lei efectuate [a bLrgetul muncii Botoqani pentrur unele bunuri gi servicii - organiz,area
diferitelor acliuni, Fl.evelionLrl Pensionarilor qi Zile,le Ora;;ului; pldli nelegale pentrur alte repana{ii,
strdzi, construcJii, nu intrdm in detalii; utilizarel nelegala a spatiul,Lri din dorneniul public,
neinregistrarea core'ctd in evidenla contabilS a unor sume. neincasarea r.edeven{elor, neincasarea
venitLrrilor. efectuarea plati nelegale in sumi tie 38.0(10 lei perrtru o sitr,ralie neconfbrrnii cu
realitatea' Practic, avem o listd. qi dacl dumnea\/o,rrstrd ati 1l citit acest r.aport. c6nd a fost pus la
mapd, in iunie sau ir.rlie, poate \'-ali irrgrozit ce-anr r;irat rroi sd se intAnrp,Le anul trecut.

Referitor la subiectul nostru cu servicii. D n verifrcarea docum,3nlelor care stau laltaza
pl[{ilor efectuate in 2014, organizarea aceslor ar:fiuni, in spe{ir Zilele: OragLrlLri gi lleveli,rnul
Pensionarilor, s-au ldcut pldli ilelgale in valoare dt:281.1185 lei. Irlalile au fost efbctuate pentrll
anumite bunuri 9i servicii, fbra a avea legdtrird cu activitatea instituliei. neexistdnd baza legal1t
pentru efbctuarea ar:estor cheltuie,li din credite bugletare. Aici dir detalii. practic, la un montent
dat, ni se atrage atr:n{ia, in mod elegant, curl a l;pLrs gi colegLrl meu la recomanddri, pririind
stabilirea 9i aprobarea de cdtre Consiliul Local a unui regulament de or,ganizare gi desfdgurare a
acestor acliuni. Prac,tic, noi trebuia sd avem in spate, gi ne jucam cu focul, la fiecare actiune din
acest f'el, un regulament de organizare gi desligurarr:.

Facem Gala Ilxcelenlei. in ce condilii?' Ce c:iterii? De ce? Cunr? La Gala Sportului la fel.
Foarte frumos, dar eru gtiu c[ este o Gald a SportulLri Local ;;i la Direc!ia Judefeand pentru Sprort.
sau Ia cluburile sportive mai mari, f-ac prernieri. L,a fiecare dintre ele. fle private fle <je stat. aLl

nigte criterii, nigte bareme, in ce bazd se fac respectivele ac{iuni, cun'} se prerniazi, in ce condLilii.
Ori noi nu avem aic:i dec6t o firrie seac6, un demels pur elerctoral de a rnai pacali gi a ILra ochii
electoratului cu te miri ce, pentrLr unii care chiar nu meriti sii fie rnanipulafi in halul acesta, gi ma
refer la elevi, la profbsori, la sportivi.

Nu spunem lucrurilor pe nlrme. De exemplu. de ce am prelunglit contractLrl cu MicrobLrzul
dupa ce a expirat? A.cela era un lucru important pentru municipiur gi grav. De ce am fEcut lucrul
acesta? A expirat pe, 3l august gi am votat pe 5 septembrie sau pe '/ septernbrie. Arn pr.elulgit
contractul de collcesiune la iluminatul public iar pe repede inainte cAnd gi acolo trebuia iicut din
timp un caiet de sarcini gi o licitatie corect5, transparentii gi nu sa giisim un sr-rbterfirgiu in
legislatie gi sd il prelLrngim.

La fel am fEc;ut gi cu concesionarea parciu'ilor din cdte imi aduc aminte, ca tot a$a nu am
reuqit sd respectf,m terntenele. Cu contracturl de szrlubritate am procedat lLa fel, gi cLr Urban Serv,
9i cu cimitirele' Toate le facem in ultima clipa. irL termene depagite, cloar ca sd salvdrn nigte
aparerr(e gi sa ddm o urmd de leealitate celor din Executivul prirrdriei. La Eltrans nu rnai
vorbesc, cAnd erau ni;;te dale gi nigte gine cunrLpdrate in curtea unitatii gi noi votam 6ici
cumpdrarea lor. Indlicatori tehnic'o-economici r,,otrfi la investilii rleja aflate in clerLrlare. O
gramada de abera{ii pe care trebuie sa le giram moral gi in ultima instanfa. gi legal.
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Atdta timp cdt noi nlr avem un partenerierl, aga izis pafioneriat -_ se aprobd partenefiatul

intre Municipiul B,rtoqani gi ISJ. Dar nu vlcl rricj un pri1pts11s1iat. nu vid nici un regulament de

organizare. Era aga de greu de fdcut un pafienerial. in 4-6 fraze, sd fie trecut gi s5 fie pus la mapd?

De ce sd il fabricdrn dupa? $i mai am o intrebare retoric[. De ce totul se invdrte in jurul familiei

Hunca? Ba consilie,r local, ba gef ISJ, ba director lrL [.PS, fost, actual. so!, nu rnai inleleg nimic ce

e acolo, e a$a o nebuloasi c[ noi nu mai injelegenr. Cin,s conduce oragul acesta? Familia Huncd

sau Consiliul Local'? Clhiar nu inteles de ce totul se invArte in iurul familiei Hr"rncd.

Domnul consilier Eugen Sorin Apostoliu - sii recapitul6rn pufirr. 9 decembrie,;edin{a

de indatd, 7 decembrie. gedintd de indat6, 4 decerrbrie, ge<Jin{6 de 'indatd. 26 noiembrie. ;edinla
de indatd,25 noienrbrie, gedintd de indatd.23 rroie'mbrir:. gedin{ri extraordinara. Domnule Primar

Ovidiu Portariuc. ora;;ul Boto;;ani nu se poate corrduce cu;edinle de indata. Conduc o firrnd in
care muncesc 45 de oameni, platim taxe gi intpo;tite. Taxe gi impo;zite flra de care nll am putea

astdzi sd impdrtim ceva aici. Arn apirLrt ieri prin;:iare pe lista neagJrd a ruginii. Cui trebuie si ii
fie rugine domnule: primar OvidiLr Portariuc'? Mit:, cd rnuncesc, sau dumneavoastrd care lace{i

lr"rcrr-rrile de azi pe m6ine, prin gedinfe de indatd'/ lSuntefi ca un elev care nu igi face tema acasi ci

o face repede pe genunchi in pauza dinaintea orei. Deci pentru clumneavoastrl a inceput

campania electoralS iar noi suntem pentru durnneavoasl.rd subiecte pentru carnpania

dumneavoastrd electoral6.

Doamna consilier Citilina Camelia Lupaqcu -- domnule prirnar, am inleles ca afi

inceput campania r:lectoral6, am infeles cd nu ar,'t:ti ce f.ace la Prirn[ria Municipiultli $sfogani,

avAnd in vedere cd atunci cAnd aji venit din litate ati rJelegat l.oati: competenlele celon doi

viceprimari. Dar nu pot sa inleleg dornnule prirnar ce vi s-a intArnplat arrolo, de agu rnanieri incAt

reugiti sd g6ndili cloar luni. marli, miercuri..joi, vineri. Sirnbdtir ,si dumirrica, pauz/a. $i irlragi.

Lurri. rnarli. miercuri, joi. vineri. Dupd care ptatrzd. $i viL g6ndiji doar la campania dumneavc,astrd

electorald. Domnr-rlle OvidiLr Portariuc, vd rog fi'urnos sEL crLtiti clr vrf,ce tare recomandarea Curlii

de Conturi pe care ell am pus-o in fa{d. $i vi rog frurnos, ca pAna la s1-6rgitLrI gedinlei sd ztvem pe

masa noastrd a consilierilor locali, Regulamentul cle desf6gLrlare al acestei activitati gi

parteneriatul incheiiat cLr ISJ ca sri vedem yi noi dara la crere acest parteneriat a fbst incheiat. SLtttt

foarte curioasd sd vad data de pe acest parteneriat.

Noi nu mai putem aproba orbegte ceea ce dorili dumneiLvoastrii, cu inc5lcarea legislafiei

in vigoare. Deci clomnule Ovidiu Portariuc, vd rog ll'unnos ca in fiecare dimineala sd citili
raportul Curlii de tlonturi. Este nepermis pentru un ordonator de credite care gi-a delegat toate

competenjele celor doi viceprintari. care nu igi asumi. responsabilitartea a nimic din ceea ce

inseamnd acest orag s5 vind in fala noastri total nepregiitit gi sti convoiace gedin{e de indatZL 1}rA

sd pund la dispozilia noastr6, aga cum scriie neglru pe alb in legislalia in vigoare, cele dor"rd

documente care tre:buie sd fie anexd la acest proiect de hol.drdre. Este nepermis domnule Ovidiu

Portariuc sd vd folosili de cadrele didactice gi saviLfblorsili de copii.

Nu am spus-o niciodata pdni acunr in Cltn;iliul [.ocal, gi nu am spLrs-o din respect pentru

dumneavoastrd domnLrle Ovidiu Portalir-rc. Vir arluce{i anrinte atunci cAnd eram viceprirrrar gi
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discutam despre majorarea burserlor? Ce mi-a(i sF,us? l.lu ave!i bani. F'robabil, domnule Ovidiu
Poftariuc, a$teptati campania electoral5. M-am gdndit atunci cd. nll e normal sd md fblosesc de

copiii Municipiului Botogani, de elevi. gi sd rnerg cdtre presd ;;i sa le vorbesc despre O'vidiu
Portariuc care iube;te tinerii. Domnule Ovidiu Portariuc;. incercali sd faceli administralie publica
locala gi nu doar catnpanie c-lectorala. inteleg cir s,rntefi ajLrlat in campania electorald de dornnul
Egner care avea acelagi obicei pe finalul mandatului, de a face qedirile de indata gi imediar:e, la

ore nepotrivite. inleleg cd domnul Madalin lucreeud intens pentrur dumneavoastrd cu liste negre.

Domnule Ovidiu F'oftariuc, cred ci dumneavoastrd sunteli cel care trebuie sd fili pe o listS a

ruginii. O listi a ruginii pentru cd dupd nu gtiu r:6te gedin{e de indatii nr"r reugili sd respecta{i
legislalia in vigoare.

Agadar, stirnali colegi, imi doresc car pAnZL la sliirgitul aLcestei rpedinte s[ avem pe masd

pentru a putea aprc,ba acest proierct de hotdrAre cele douri docuntente care trebLrie sd stea labaza
acestui proiect de hotArare. irr c,az coutrar. domrrule Crvidiu P'ortariur:, vd rog sd convocali o

gedinfd de indatd pentru orele l9 00 gi pAnd la orele 19.00 sd avem pr: masa noastrd documeritele
necesare aprobarii ircestui proiecl de hotdr6re. FiinJcd ni3-arn sdtrLrrat de cantpania dumneavoastrd
electorald, noi chiar vrem sd muncim. $i vd rrai ispLrn inLcd o datd cd imi pare riu cd nu am fost
pdftagi larealizarea Lrnor proiecte mire{e pentrLl l\{Lrnicipiul Bologani,,:ri doar la mizerii politice
din partea dumnea'voastra gi a echipei dumneavc,astrd. Mizerii politici: prin care am trecut din
plin, avAnd in vedere cd, din cdte gtiLr, v-rm gi lg,r'esat, nu gtiu ce \'-am mai licut gi probabil va
deranjez din nou.

Agadar, vd log domnule Ovidiu Portariuc, pAna Ja sfbrgitul gedirrfei sd avem docLrmentele

la mapd. $i o rog eLici pe doamna Hr-rncd saLl pe cclegii mei care surrt in Cornisia de CultLrrd sd

imi spuna gi mie dacd s-a discutat in Cornisia der Cr"rlturd acest protocol de parteneriat. Vii rog
frumos, stima!i colegi care reprezentati aparatul de specialitate sd adLrce!i protocolul de

parteneriat cu data de inregistrare,. Vrealr sd vdd leL ce datd a ajuns acest protocol de partener:iat la

Primaria Municipiu lui Botogani.

Doamna consilier Elena Lazarec -- \,'re all sii vd spun 'in prrirnLrl rAnd cti relat[rile
printarului, eu nu citesc presa, mi-au spus cole:gii mei avoc;a!i, apirllte in presa scrisd, gi

fotografia, mai ales a mea, publicata, [e consider c, q;tirbire a imaginii nrele publice gi rnai ales a

celei de avocat. Eu atn o profesie ibarte sensibili, lucrez fbzrrte ctt oarnenii, gi deja aceste zvonuri
au apdrut gi la Tribunal gi la Judecdtorie. De i:rceea, pentrll aceastd lipsd a mea care r,,a f-i

justificatd juridic mI voi adresa instanlelor de.jude:catd'impotriva celor pe care i-am arnintit mai

sus qi instanla va analiza asupra cererii mele, asuprrl daunelor morale pe care le voi cele.

in al doilea rAnd, vreau sd vd precizez cdirr acest raport alt Cur{ii de Conturi despre care s-

a vorbit este pentru activitatea din 2014, nu din l8i()0 noaptea sau toarnna. ELr, nici dacd ag fi fost
prezentd, cu toate cI pot aduce oricAnd dovada ciL in cele doud ;rile am avut 4 dosare gi am iegit

seara la ora 5, dar nLl asta este o justificare.

Justificarea este cd er-r niciodatd, ca avocat gi ca jurist, nu voi putea da aviz lavorabil
acestui proiect fEra a {ine cont de recomarrdarea (lLrrtii de Conluri. $i nici astdzi. Daci acr:asta
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recomandare a Cur{ii. pe care eu sllnl obignuitii de 36 de ani sei o respect, regulamentul de
organizare qi programul de desfiigurare a acfiunii nu vor fi la rnapa mea cel pu{in pdnd la data
votului, eu nu voi putea vota favorabil p6ni la perrsie gii copiii mei irr continuare la ce va decide
Curtea de ContLrri la anul.

Domnul consilier Paul Oniqla - chiar nu ar fi trebuit sd avern parte de o aga ;erJinf5
tensionat6 atunci clind suntem la cAteva zile de a sdrbdt,cri Crdciunul. in toatd media se vorbegte
de magia Crdciunului, multe oraq;e alr inchis geclinfele ordinare in C]onsiliul Local, luorurile sunt
puse la punct in ceea ce priveqte sfArgitul de an, cired cd ar f i trebuit sd vorbim despre altce,,,a in
luna decembrie, ina.inte de Crdciun, s[ profitirn de magia Crdciunului gi de atrnosfera care es,te in
jurul nostru, bradul de Crdciun care este gi in sala asta. Constat 'in schirnb, cLr triste{e, cd sciLpdm
din vedere oportunitdfile acestei perioade. Sunteln intr-o tensiune cumplitd, apar tot f-elLrl de
gedinfe de indatd, s,unt de acord cu ceea ce il spLrs dornnul 1-urcanu, sunt de acorcJ cu ceea ce a

spus domnu Apostoliu, sunt de acord cu ceea ce a spus dorlmna L-upagr:r-r, sunt de acord cu ceea
ce a spus doamna Lazarec.

Eu cred ca ar fl trebuit sd avern o singuri r;edinfii inainte de Crdciun, de bilanl, cu privire
la activitatile din anul acesta, sd subliniem performantele manage:mentului admirristrativ in cadrul
Primariei Botogani, sd ne bucurdrn de rezultate clec,sebite, in schimb tra{rem o linie pe un mandat
de 4 ani gi constatdm, aga cum spLlnea gi doamna [.upag,c11, cd finalizarea Llnor proiecte care ar fl
fbst rnAndria noastrii, ca gi consilieri locali, sii se finalizeze in mzrndatul acesta, ar fi fost un lucru
deosebit de frumos ca gi bilant intr-o ;;edinta ordin,ara dirr lurra acr:asta.

Daca in ceea ce privegte clesemnarea prernianlilc,r sau Gerla premiilor pentru excelen!5 ar
fr fost foarte frumos sd avem un regulament de aplicare, era o fbrmalritate, a$a cllm spunea;i
domnul Eugen Turoanu, sd il averrn in gedin!a de (lonsilliu Local gi intr-adevdr rroi sd respectf,m
performanlain invd{amdnt, performanfa elevilor. prcrlbrmanfa prof-esorilor, ar fi fost un gest rrobil
din partea noastrd, ;;i sir il facem gi cu profesionalisn. DzLcd Curtea de Conturi ne cere sa avern un
astf-el de regulatnent, trebuie sd il flacerl. 'frebuie sd avem rigoare in ceea ce vrern rroi sd

inliptuim in cadrLrl CorrsiliLrlui Local. NLr sd sdrinn peste obligatiile esen{iale in demersul nostru
politic sd zicern, dar in acelagi tirrp gi adrninistrati.v.

Vreau s[ subliniez doud aspecte. Dacli pentru Ga,la premiilor sunt cu ambele mdini sr.rs gi

sunt de acord sd ar:orddm premiile acestea pentru perllormantb gi sa isustinem performan{a in
?nv5{am6nt, cu cele doud componente - elev, profbsor, in schirrb in ceea ce privegte Cupa
Primdriei la sporturi, are gi un titlr-r ciudat. Vd spur:L sincer. Ag fi r,rut sb rzdd r-rn tdrg de Crdciun in
Centrul Vechi, cu cdsule luminate, cu ghillande, cu glotrLrri, cu vin fierl, cr-r produse tradi{ionale
romdnegti, cu lSr"rta:ri in pia{a, cLl tot ceea ce inseamni luna decentbrie gi aceasti magie a

Crdciunului. Dar ca sd alergi acurn, depagim terntr:nul, cleci pe 18-19, sii incepi sa ba{i bdrbunca
pe competijii sportive inventate peste noapte. vn)m noi sd facem Cupa Primdriei inainte de

Crdciun. Am pierdut un an de zile gi nu am fdcut nici o Cupd a Prirndriei. A fbst cald afard. am

avut timp sd alergdrn in aer Iiber pe stadion, gi o lacem acum in buza C]rdciunului. Pentru astfel
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de cornpetilie nu a; fi de acord niciodat6 gi chiar a$ ruga cotegii sa nu fie de acord cu afa (leva.

Dar sd ne grdbim cu regulamentul pentru Gala prerniilor perntrLr elevi gi profbsori.
Asta am vrut sd sublinie::. gi pentru cd tot arn venit de la SibiLr dLrminica seara. gi acolo

era un tdrg de Crdciun, vreau sd ii of-er un plenriu, saLr o atentie dornnului primar, un clopolel cu
toate insemnele Sitriului, dupi gedin![ o sa vi-l ofi:r cu mare dragoste, gi sd vede{i cd alte primirii
au intrat deja in magia Crdciunului cu mult ?naintea no,astrd, de la I d,ecembrie, qi nu am vdzut
nici un fel de vAnzoleald in fala primdriei din Sibiu. nu exista nici un l'el de gedinJd, progrramul
aproape era inchis. oarnenii se ocupd de cu totul altceva pentru cetalernii lor de sarbdtorilLe de

Crdciun.

Domnul consilier Stelian Plegca - eu vree.u si rnullumesc pentru poza care mi s-a dtat in
toatd presa, dar am vdzutcd alSturi de mine lipse,a o persoan5. $i aici rnd refer la doamna.Aura
Simion care lipsegt,e de astd vard de la ;;edin{ete de Consiliu Locill gi vdd ca nu a apdrurt acolo. Ag
dori un rlspuns scris din partea erparatului Consiti;lui L,ocal, dac[ nu, mi voi adresa institutiilor
statului, sa vdd cine a invoit-o pe r\ura Simion.

Legat de campania electorald. am citit in presd, mai exact pe stiri.botosani, ci Primdria
Municipiului Botogani nu primegte bani. Mir intorc in 2008, ciind pregedintele Consiliului
Jude{ean era domnul Constantin ConJac, un or-n care gi-a iubit jude{Lrl. gi a dat cam 8 ntilioan,e lei.
in 2009, din cdte gtiu, PSD gi PDL erau la conduce:rea liirii gi am primit 17 niilioane lei. in 2010,
doamna Lupagcu gi domnul Manolache, care erau vicepre$edinfi la Coni;iliul Jude{ean, majoritate
PSD-PNL, adat6 rnilioane lei, in 2011, a dat 4 milioane lei. incep.: din 2012 cireaga de pe tort.
Vine USL la putere. I milioane lei. in 2014.2: rnilioane. in 2015, 1,9 rnilioane. Dorohoi,
Dimbcheni, au mai niul!i bani decdt Primirria N4unicipir"rlui Botogani. Au proiecte. Au mai rnLrl{i

bani. Nu qtiu dacd e din partea PNL din moment ce am al,ut Cuvernul Ponta, arr avut USL cu
Consiliul Judelean gi Primdria Municipiului Botogani, clar se pare cd cr:i doi s-au contrar inL to!i
acegti patru ani de z:ile qi nu au ldcut nimic.

Am mai citit acolo cd GuvernLrl Ponta a fEcut mari rninuni pentru jLrdelul Botogarri.

Singur. felicitdri. pentru drumul Botogani - SuceavaL, problerra este ci ;i el pleaca rJLrpd

autostrada de la Sib,iu. cd a inceput sA cfape. Iar celdlalt drurn de pdrnAnl de la Radau!i Prut, s-aLr

fbcLIt fbtografii" s-a asf-altat, cine vrea sd mearga acolo o sd se murddreascd mai ceva ca cieciit ar
fi in Delta Dundrii, nu il sfbtuiesc:. nLr este nici Lrn petic de eLsfalt. Ce ne-a dat intr-adevdr clornnul
Ponta, pot sd spun c:d ne-a transformat in nigte fintr: vii. l.le-a adurs nigte camioane, nigte rSgilii de
prin toatd Moldova gi le-a adus la unitatea militarii. Nu gtiu dacd viid rurgii prin satelit ce utila.je
puternice avem. dar, asta avem noi la Boto5arri. N,lultr"rmim Gr-rvernului Ponta.

Domnul consilier Radu Leblda - a$ vrer] sd dezmLint anuntite gtiri pe care le-am vdzut
in presa on-line, pentru cd unii ne-au acuzat cd nu lrem s[ ddm bani pentru a sprijini perforrnan{a
gi tot ce inseamni c'limpiade de sport. Ag vrea si r'5 adurc lil cunogtinjd cd noi am avLlt o geclinld

de aprobare a bugetului in luna f'ebruarie. Iar dacd ne uitdm la acea hotdrr6re, in Anexa 40, v5. rog
sd vd uitali la punctul 10. Gala premiilor de exce,lentd - premierea celor rnai buni elevi. Suma
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alocatd- 50.000 lei. V-ag rlrga sii va uitali gi la punctul 20.
rog fiumos, nu mai spuneti minciuni ci nu ant vrut sd
inceputul anului prirr buget.

Ave{i Cupa Prirndriei la Sporturi. Va
aprobarn banii. I-am aprobat cle [a

Doamna consilier Mihaela Hunci -- \'reau sd va mullumesc in numele cadrelor
didactice gi a copiilor pentru aPrecierea dumneavoastrd pentru in,v,d{rim6ntul de performr:rntd,
pentru cI sunt intr-adevdr mult rnai multe rezultzrl.e, nu mai avem doar cdteva zeci cle copii de
premiat, avem aproape 200 de copii de premiat, cr.dre didactice care au trudit. ne-au reprezentat
Botoqaniul la nivel nalional gi inlernafional. Ce pr:t sd spun? Mai rnr-rlt decAt rezLrltatele copiilor
altceva nu am ce sd transmit. Rezultate pe care le-am transrnis gi la Primdrie, peste tot, sllnt
meritele copiilor 9i a cadrelor didactice gi perrniteli-mi sii vd anun! cir eu nu voi participa la vot.

Domnul consilier Cosmin Ionu{ Andrei - aseard am trecut pe Calea Nafionald, prin
dreptLrl societdlii Locativa gi era lumina aprinsri, pe la orele 20.00. N4d gAndeam cd lucr,:az6
domnul Flutur la strategii gi incearc5 sa rezolve toate problernele locuiin{elor sociale pe care le
gestioneazd. Dar astdzi mi-arn dat seama ce l}cea aserard domnul FIr.rtLrr. V-a scris discursul
fiecdrr"ria dintre dumneavoastrl pe care il citili ecum. Fiecare a avlrt bucdtica lLri 5i a r:itit.
Doamna Lazarec, un stimabil avocat. tot respectu , bucS{ica dumneavoastrd. Domnul Turcanu,
buca{ica dumnealui. Curtea de Conturi. Iar raportul se opre$te la stadion. acolo totLrl e curat.
Urmdtorul coleg, domnul Luca. Domnul Leba<Jii a r5mas r-nai la urmd, nu a inteles ca ceilalti
colegi zic ceva;;i durnnealui altceva.

Aveam nevrlie de o hotdrAre de Clonsiiliu Local pentru a;eproba detaliile acestei
competi{ii. Dar vrefi sd veninl in fata dumneavoastr;i cu trtate detaliile gi ,cru numele celor care vor
fr prerniati? Nu cred cd acesta este motivul. Dar a\^lati nevoie de un pretext pentru a vd justifica
absenla de la gedin{ele pe care le-am convocat F,entru ci v_a{i dat s,eama cd acest lucru vE
afecteazd foarte mult. vd afecteazia acolo unde lr_rcrati durnrreavoastrd.

Au inceput s;i vd spund oamenii pe strad[ ,;d nu f'aceti bine ceei] ce a1i fbcut. Sa tratali
acest orag cu disprelul de care afi dat dovadb. lipsincl de la sedintele de Consitiu Loca[. iar cAncl
sunt gedinte ordinare, venili aici, sd in{eleg, penrrLr cei 600 lei? De ce lipsiti de la gedintele de
indatd, domnule Turcanu? Ca sa face{i treaba la llrSPSt\? Legea vii permite. stirna{i colegi. sa
venili la gedinlele dr: Consiliu l-ocal. Bun, erati in concediu. am inteles, dar ceilalli colegi care
erali la servici nu mai invoca{i acest lLlcru, cI c1e asta a{i can<Jiclat sd 1'lti consilieri locali, sa fiti la
dispozilia acestui ora;;. Nu invoca{i cr'r aveli alte irrteresr: rrai mari. Atunci ce mai cdutati aLici,
dali-va demisia. Curn a 17cut doamna Aura Simion domnule PleEca. qi-a clat dernisia. de aia nLr

este pe lista.

in ceea ce pl'ivegte ameninldrile voalate al,e cloarnnei Lazarec. poate ar trebui sa ne fie
fiicd de faptul cI sunte{i dumneavoastrd avocat. dar eu vd aduc aminte c6 avem imunitate privind
declaraliile politice iar dacd vd af'ecteazd ceea ce apare in presd, inseamnd cu nlr v-a{i asurnat
corect rolul de om politic ai consilier local. Dacii pentru clumneavoaslrd este mai irnportantd
avocatura, cum a fost pentru colega noastrd, gi-a dat demir;ia $i a plecat din Consiliul Local.
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Nu mai invoca!i acest lucru. [:.u consider ci este o lipsa de respect pentru cetalenii care v-
au votat gi ali ajuns in Consiliul l-ocal. Acelagi clir;curs il are qi domnLrl oniga, clr roate cd, arunci
cAnd ii convine. e:;te independent. Vdd ca gi dLrnnealLui a avut bucdfica repartizati. pro6abil
promisiuni' Mai rirndne{i cu noi, o sa fiti viceprimar. n-r:r sd. ti1i. azi da, mdine nu. Cam asta r:, ati
sdrit foarte incisiv rlici pe un proiect care pand la urmd, incearcd sd rispl6teasc6 nigte elevi care
au avut rezultate dar a{i iegit putin gifbnafi, iar dornnul Catalin Flulur aL zis',vd scot eu, luati de
aici gi cititi de pe listf,". Curn face dornnul Aposto'iu, citegte de pe lista literd cLr litera. S[ vi fie
ruqine.

Doamna consilier Citilina Camelia Lupa$cu - nu vd enervafi, cjomnule Oniga, acresta
este domnul viceprirnar care citegte tot ceea ce ii ca dornnul Mdcldlin, fiindcd asta este. Cleea ce
eu fac, md gAndesc la gi ceilalli fac. Asta e, fiecare vorbegte din experienla proprie gi proiecteaz6
asupra celuilalt experien{a proprie, domnule viceprimar, e sirnplu in psihologie gi cred cd clomnul
primar gtie acest lucm.

Revin gi vreau si vd intreb gi irni doresc ca doamna cle la Registratura sd vina de indatd in
gedinla de Consiliu Local 9i sd ne clea nurndrul de inregistrare a protocolului, a parteneriatului, a
documentului incheiat cu InspectoratLrl $colar Jude:fean Botogani. $i eu apreciez elevii, doamna
inspector Huncl. qi imi pare rdu cd nu ati fost parte gi alilturi de mine atunci cAnd am iniliat
proiectul de majorare a burselor pentru elevii din rnunicipiul Botogani, clar poate v-a scdpat. nu
asta L'ste problema.

imi doresc sa imi spuneli data la care a{i radLrs dLumneavoastra protocolul cle colaborare
sall parteneriatul cu Prirniria Municipiului Boto;;auri. Fiindca dumneavoastrd suntefi acol6 sefa
ISJ 9i cred cd dumneavoastrd ali adus acest protocol. Dacd vreli s6 imi s;rune{i la ce datd ari adus
acest protocol ca sd gtim de cdnd s-a pus in discLrlie acest parteneriat. in acelagi timp, a;teptdlr gi
regulamentul, aga cum spune Curtea de Conturi.

Doamna consilier Elena Lazarec rog aparatul Consiliului Local sd pre,Cea
inregistrarea in totalitate a acestei geclin{e, in special pa.rtea domnului Cosmin Andrei. Iru am
spus doar urmdtorul lucru: fotografia mea din ziar ;;i discursul <Jomnului pr.imar m-au afectat. Nu
are nici o legdturd cu domnul Flutur. in ceea ce miL privegte, eu nu sunt spalata pe creier, vd rog
sa irni predati inregistrarea cu spusele clornnului vice primar.

La mine este cel de-al treilea mandat. Eu niciodata, niciodata. in cloLri mandate. nLr am
vdzut aga o mizerie;;i a;;a o disputd ordinard in Cor:siliLrl Local. Ilra clonrnul Egner, era doamla
Zarug, erau oameni de;tep1i, deschigi la nrinte, L-r:iirlr pe puoiecte cle idei. Dar un aga atac la
persoand 5i aqa o mi;uerie cum se int6mpla in acest rnandat, eu nll am mai vdzut. Deci va rog sI
imi predati inregistrarea in totalitate la cele spuse cle, dornnLul 'riceprimrlr.

Domnul consilier Ovidiu Daniel Luca -- vdd ca dornnul Cosrnin Andrei sLrferd la
traducere din limba romdnd in limba romdn6. vreau sd c,onturez ceea ce am spus in intervenlia
mea' Urmeazi punctul nr. 4 dar il pomenesc acLrm pentru cd e momentul gi se potrivegte la ceea
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ce vreau sa spun. r\rticolul I alin. 7 spune cd regl:lamentul evenimentului va fi elaborat, pentru
ca in acel raport scrie in final ca recomandare, cii acel regr-rlament se stabileqte gi se aproba de
Consiliul Local. Ciind vom aproba dacd pe clata dc l2 dLdm drumul la competilie? Apoi la alin. 6
spune cd se aprobd parleneriatul intre Municipiul Ilotogani gi Liceul cu Program Spor-tiv. Deci se
aprobd in cadrul acestui proiect de hotdrAre. Nu apare caranex6. intreb, poate gre$esc.

Domnul consilier Stelian Pleqca - clornnule, Cosmin Andrei. eu tocmai de aceea
spusesem de Aura Simion. Din cdte gtiu. doarnneL Auna Simion gi-a dat clernisia pe data de 28
mai' Oare nu dumneavoastrd ali avut un interes :;;i ascundeti demisia doarlnei czr sd vd pdrstrafi
postul de viceprimerr'?

Domnul consilier Eugen Cristian Turcanu - r:ra bine dacd aceste proiecte erau 1?icute
la carte qi nu trebuia si facem nigte dispute puerile gi total sterile. Pur si simplr-r un regulament,
lucrurile se rezol-yau simplu.

Pe de altd prlrte, citesc ieri in presa locald o declzrratie a doamnei inspector seneral Huncd
cd a gdsit sponsorizdri qi face aceastd gald fErr'r finernlarea Consiliului Local. Aga soria in
declara{ia dumneaei. Ulterior, am rnai discutat gi cu al!i colegi care au mai lucrat prin
lnspectoratul $colar gi am inleles cd aceste Gale alc elevilor au debutat in 2010, [a inceput au fost
cam 200 de copii, in 201I au fbst cam 800 de premian{i pe sec{iuni gi zile dif'erite gi totul s-a
ldcut din sponsoriziiri. $i niciodatd in regirnul acelLa care a fbst in anii respectivi. niciodatl nu s-a
asociat politica cu acest eveniment.

in anul de gra!ie 2015 nu reugim sd strdngern sponsorizdri pentru elevii nogtri merituc,qi gi
pentru prof-esorii lor:, deopotrivd, sd facem acest erreniment. in aducem in Consiliul Local. facem
o intreagd tevaturS, for{dm toate legile posibile, perntru cd dr-rpd noi, potopr-rl gi la anul vom da cu
subsernnatul pentru tot felul de lucrLrri. repet. l?cLrte pe repe<le inainte numai ca s6 clea bine gi

ajrrngem la situalia hilara de a ne cena $i a ne contrazice: pe un proiect care trebuil sd fie simplLr

9i la obiect, pe carer sd il suslinem to[i, eventual l;i venit cu arnendamente, cLlm a velit colega
noastrd Cdtdlina Lupagcu, sd il tacem pe alte sec{iu-ri, sd facem Olimpiada Sportului Botogiinean,
finantat de ConsiliuI Local.

Pe de alta parte, md uit la domnul Cosmin,A.ndrei, are o singurd obsesie: Flutur. Dar nru la
Cosmin Andrei, este doar vArful de portavoce acirrm. PSD-ul nlt are decdt un singur clbier:tiv:
Flutur, Flutur, Flutur. Toata zitta numai Flutur. Ir irarni, Elata. oricum flLrturii nu mai zboarir iarna.
Suntem noi, cei pe care ii vedeti in fatd. Cd va pla:e sau nu f'a1a noirstrii. personalitatea noastrd.
Dar suntem noi. Turcanu, Lazarec. Luca, C)niga cd am in{ele,s ci gi el std pe la Locativa mai nou.
ati v dzut d umn eavoastrd.

Este clar cd rsuntem urmdrili, eu v-am mai rspus de ciiteva ori cd r:i cu asta se ocLrpi. Iitau
numai pe urmele noiestre, unde ne ducem, ce facern, Pdcat cii ali licut o obsesie dintr-o persoilnd,
Flutur, altceva nu mai aveli ce face. $i nu e Cosnrin Andrei, el e nevinovat. e licuriciul lui ala
mare care conduce la Botogani gi care std mai ntult pe la Bucuregti, Dolirreaschi. Nu afi liicut
nimic concret pentru judetul dsta, nu aduce{i finanl.iiri rei:onabile. asldzi ati iegit cu altd gogorild,
cd parlamentarii PNL nu vor s5 voteze pentru expr(3slrl Tiirgu Frumos; - Ilotogani. Cred c[ numai
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un smlntlt nu ar vrea sd facem drumul acesta de la'fdrgu lrrum.s
face!i un joc politic dintr-un deziderat ar tuturor rocuitoriror
parlamentarii nogtri nu vor sd facem acest dmm.

la Brrto$ani, gi a{i ajuns iar sd

acestui jude!. Nu crerl cd

Domnul consilier Cosmin lonuf Andrei - inleleg c,[ problema acestui proiect de
Consiliu Local il reprezintd regulamentul. Ati strat, r,-a{i g;dndit, acestil este motivul, dal, 1)acd
regulamentul lipsegte, vd propun un amendarnent, ca clupa articolirl I sa intro<lucem alt articol in
care sd se spun6 cii se mandateaza executivul Primdrie,i sd elaborrlze Regularnentul Cialei
Premiilor de Excel':n1a. Haicleli sd votam premiilr: pentrLr copii, aveti increc-lere in noi cd vom
f.ace regulamentul ilcesta, spLrneafi cd e simplu. der o peLgina, nu'/ Ne dali voie sd facem sau de
fapt [sta e motivul pentru care nu vre{i sd votafi,?

Domnul Iulian Ciubotaru - cAncl arn propus acesrte doud proiectr: de hotdr6re, eu semnez
raportul de specialitate gi vdd c[ sunt cel mai r,,novat, am me:rs exact pe structura hotdrarii
privind Crossul Verii, care a fost ok. toatd lumea a fost muiqurnitd. C6ncl m-am ref'erit Ia
Regulament la Premiul Excelenfei in liclucafiei m-iam ref'erit la surna aprobata in consiliul L6cal,
impdrtitd in funclie de valoarea concursurilor la numdrrul cle ele.yi care au oblinut rezultate. $ieventual, dacd cei clin Consiliu Local mai dorea sri mai puna nigte interdiclii, ori premiern toli
elevii' ori nu ii prenriem, avem cAtiva elevi la gcoli rjinafara oragului. Asta era singura discu{ie.

Dar cdnd organizezi o acfiune impreund cu InspectoratLrl $colar care pastore$te tot
inva{am6ntuljude{ean era destul cle greLr sir excludcm caliva elevi fiindcii nu sunt din orag. F,And
la urmd, e judelul Botogani gi ne mdncL'irn. Asta arr: g6nclit la prerniLrl Excelenlei. De asta nu am
venit cu trei vorbe in Regulament, impart 100 lei. 10.000 lei, 100.000 leji, cdt va stabili Consiliul
Local, cd aln mai a'vLtt experiert{e cAnd Consiliul l-ocat a redus rsurra. z\tdta a tbst. nu din rea
credintd, nu ascundem nimic, nu mi-a spus nimeni :;d fac altlel, doar am mers pe up tipic. l\l,em
un tipar pe care am rners gi noi.

Nu suntem profesori in tot felul de competritii. in,:d o chestie cLr parteneriatul. Eu nu pot
incheia parteneriatul pAnd nlr arn un act in baza ci.ruia sa inchei pafteneriatul. Nu md apuc sd
inchei parteneriat cu Inspectoratul c6nd hotdrdrea nLu trece. 1.iu am vrut sii ascund nimic, nu sLlnt
vinovat, pdnd la urmd eu semnez acolo raportul gi se va slpune cd sun1. incompetent. De 20 de ani
totugi lucrez in prirniiria asta.

in ceea ce privegte sportul, regulamentul c,cnstd ,Cin partera pur teltrricd. Echipa fbrmata
din l0 persoane, cin': se inscrie. slrnt categorii gimnaziale, liceale. $i lu,lrarn. Cdci dacr r,,ede1i,
prima data cdnd am venit de indata. undeva miercL,rli-.ioi am fdcut o lbrmd, vineri era gedin!d" gi
sambdta trebuia sE st[m sd facem regulamentLrl. lr. treclrt o gedin{d. nu s-a aprobat. a trecut a
doua' De exemplu, eu acurl am venit dintr-o comisie de concurs, prograrnatd de acum doLrd lr"rni
de zile, ca dacd $tiam, mb retriigeam ca sr f-iLr aici si dau exprucafii.

Asta a fost, nimic altceva, nu a fbst rea crecin{d, lipsd de ninric raltceva. SLrnt nigte date
tehnice' De asta am 9i pus acolo. Sunt olimpiadele interniafionale care sunt cele mai importante.
Apoi cele nalionale, ,Dremii de alta lactura, apoi prof.esorii coordonatori. Nu vreau sd fie inleles
ca am ascuns ceva sau cd in regulanlent vor fi premiafi doar cei cu ochi albaStri sau verzi.
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Doamna consilier Cdtilina Camelia l,upaqcu * vd rog sii imi spuneti dacl aveli
parteneriatul pe care noi trebuie sd il aprobdm astaizi.

Domnul Iulian ciubotaru - arn 'u'orbit de parteneriat nu ca un lbnd.

Doamna consilier Citalina Camelia Lupa;cu - domnule corrsilier. am o rugiiminte.
Avem a$a: un articol care spune a$a: se aproL'5 parrterreriatul intre Municipiul Ilotogani gi

Inspectoratul Jude{ean Botogani. Altfel, trebuia s;ii spr-rne{i se aprrobd inten{ia cle parteneriat. Eu
a$a $tiu cI de reguld, pdrfile vin cu un documenl. $i nu lntdm1tldlor, Curtea de Conturi spune
lucrul acesta. De fiecare datd am avut protocoale cle parteneriat, rJacd vii aduce!i aminte. Doirnnul
consilier, gi pe bunri dreptate el spune aqa. La Crossul V,erii a fost forarte ok. Pai da, a fost ok.

Nu vd supiira{i, noi raportul Cur{ii de Conturi l-am primit in toamnd fiindcd p6na in
toamnd nu am avut acces la aceste date. $i bdnuies; cd al nostru coleg consilier nu a avut acces la
documentele raportului CLrr{ii de Clonturi. Cel care trebuia sd ii atrag;a aten{ia privitor la modul in
care trebuie sd realizeze acest proiect de hotdrdre, de aLga manie:ra inciit sd treacd de consilierii
locali, este iniliatorul acestui proiect.

Cine este inifiatorul acestui proiect? Dacii md uit pe proiect, cred cd domnul Ovidiu
Porlariuc este iniliatorul acestui proiect. Agadar, unde suntem dornnule ini{iator de proiect, a.vAnd
in vedere faptul cd a{i ini}iat un proiect ldri sa spune{i rnembrilor din aparatul de specialitate care
sunt cerin{ele Cur{ii de Conturi. t\ten(ie domnr-rle (losrnin /,ndrei. Nu sunt cerintele noastre, sunt
cerinlele Curlii de Conturi. $i de asta vd rugdm fiumos gi sgntem disponLibili astazi pdna Ia ce ord
dorili dumneavoastri sd ne anexa{i cele doud documente., astftrl incdt sa le aprobdm. Noi nu
fugim de responsabilitate, venim la ce ora ne ,chemati clumneav,castrd. dar vd rog domnule
Cosrnin Andrei, respecta!i legea.

Eu gtiu" dumneavoastrd avefi acolo sumc imputate pi le-am vdzur. NLr sLrficient de
discLrtate cu cetd{enii. V-a!i obignuit. probabil, in virtutea inerlieri sd furnc{ionali prin incalcarea
legii. Eu vd rog fiumos sa aduceli aceste docur"nente conform cu cerinlele Cur{ii de Conturi. $i
cine iniliazd proiecte, sa puna la dispozitia aparatului de specialitate toate datele necesare in
confbrrnitate cu leE;isla{ia in vigoare" Venim la cr: ord donili dLrmneavoastrd, gi la l0 noaptea
vellittt, dar dorirn ct:le doud documente, confbrrn srlicitiirilor Curtii cle rllonturi. Dorim sd facem
aceastd Gal5. Vd rog sd lua{i in considerare acest lLrcruL da.r vi rog fiumos sd o lacem legr:rl gi

poate incepAnd de astdzi, acest Consiliu Local sri functioneze in termeiul legislafiei 'in vigoare. Nu
dup[ urechea domnului Cosrnin Andrei.

Am funclionat atAlia ani gi iatd cu ce ne-anr alesr. Cu surne care slutt irnputate iar aceste
sume nu vor fi platite de domnul Portariuc sau de' domnul Cosrnin AnL,Crei ci vor fi plitite din
taxele 9i impozitele pe care botogdnenii le vireazi la Cons;iliul l-ocal s;i bani care nu ajung pe
strada Maramuregului sau pe alte strazi neasfaltat.e. Pldtirn bunul plac gi intenliile mdrinimoa:ie gi

l'oarte deschise ale clomnului Cosmin Andrei clupa urech,:a clomniei sale Vi rLrgam fi.umos. Cele
doud documente, ora gi data la care noi venim astf:l inc6t sE putem asigura desfiqurarea in cele
mai bune condilii a acestui important eveniment care are loc la nir,'elul Municipiului Botosani.
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Domnul consilier Ovidiu Daniel Luca - eu surnt dlispus sd ne 'intAlnim chiar gi in cursul
zilei de astl,Zi. Un regulament nu este mare lucru. Doud pagini, nu es1.e mult. Dacd tot suntem
adunati, suntem in localitate, in cAter,'a ceasuri put{lm reveni in ar:eastd rsald sd votbm aceste doud
proiecte de hotdrdre. Fiindca spune clar Cunea de rJon1r.i.

Domnul consilier Cosmin Ionuf Andrei -- doa,mna L,upaqcu, firlosi{i atdt de des numele
meu qi cdnd anl auzit de ora l0 noaptea, vd spun s;isur r;5 imi dali emotii. Doar la Locatil,a dacd
vrefi. Spuneti c5 vr:nifi gi la ora 10. Dar cAnd am aprolbat tot f-elul cle imprLrmutLrri in Consiliul
Local, nu afi cerut contractul ef-ectir,'intre municipaliteLte rli autrtritatea contractantd. Haideti sd
mandatdm Executivul Prirnlriei pentrLl intocmirea acestui regulament, clacd de acest lucru vd
cramponati, dacd nu, mergem gi fbcem o pauzd ,Ce 5 minute, lulnl re1:;ulamentr-rl de Ia Crossul
Verii qi venim in Consiliul Local. Consicler cd e doar,o SoLrZd ca sd nu votdm acest proier:t de
hotdrAre. Dacd nu, rrd propun o pauzd ca sd elaboriim acest resulament.

Domnul Primar Ovidiu Iulian Portariuc - am ascultat toate pdrerile, dincolo de
declaraliile politice, o sd trec peste asta. nll crerj cd mai avem 1.imJr incd o ord sd st[rn sd
rdspundem politic la toate atacurile. Suntem aici sd re:zolvdm t,:hnic, rapid, o problem1 (lum
reuqim sd premierL elevii ;i profesorii gi sportivii din Botogarri. Arrr in{eles, clumneav,oastrd
spune{i cd partea de formd a acestui act nll vd satislace, cerintele. l\4i se pare in reguld, o
motivalie onorabila gi pentru dumneavoastrd pentru a jus;tifica absrenta larcelelalte cloud gedinte, o
in{eleg gi sunt de acord. Putem face aceastir modificare.

Am inieles, argumentul cu raporlul Curlii clr: 6onrl'.' nu std in pi,:,ioare gi nu pute{i in,roca
acest lucru' Nu puteti invoca argumentul cd nu :;e va tirre aceastii Gald pentrLr cd Curtea de
Conturi a impus nigte criterii foarte stricte. pentru r:d o siLajurrgerr cu ei la alte cliscLrtii. CLrrtea de
Conturi nu stabilegte niciodatd oportr.rnitatea Lrnor cheltLrielri ci doar nipte condilii de formd care
au fost stabilite in doi pagi: r,'otarea bugetului - pas cal'e rs-a fEcut in l'ebruarie gi acest regular:'ent
schematic care a fost acum prezentat in fa{a dumneavoastrd.

Dacd vreli sii intrdm pdnd la anldnunte, sgs rJUln sipunea colegul nostru, cdli elevi, crili lei,
la ce ord, unde primesc, gi aEa mai departe, plltem intra in aceste iamEnunte, dacd dumneavoaLstrd
considerali cI aceasta este calea de a inchide tot. lrlu vreau si m5. mai intorc in trecut, ce a lbst.
de ce ali lipsit sau de ce ali venit. Haicleli sd trecr:m peste asta. ispune{i exact ce dorili, cd s-ar
plltea sd stdm 3-4 ore, sd ne intoarcem cu un Regulament gi srd spurre!i ca lipsegte ora, minutel,e .

Spuneli exact ce dorili gi ttcum vd punem la dirspozilie exact ce doriti dumneavoa:;trd.
Colegul meu care are 20 de ani de experienlir in adrninistralie r,,-a explicat ca din punctul
dumnealui de vedere. acest proiect satisface toate c'crintelle de fbncl qi de lbrm6 pentru a fi valabil
in fata unui conlrot al Cur{ii de Conturi gi cred cd i;iasurnd pentrLr ciL domnia sa rdspunde in tata
Curtii de Conturi. \/5 atrag aten!ia. nu rrspuncle ordonatorLrl principal de credite. recupereaza
prejudiciul' in caz ci este constatat, de la cel ca.e elaborea:zd ace:st proiect gi il firndarnente'za.
Dacd omul a venit aici gi gi-a asumat rlspunderea. e.i crecl ci a fbcr-rt-o cu bur-rd credintd.

Dacd dorifi s;d ludm 5 minute pauzE sd analizdm, gi doritri modiflcari de formd pe ar:est
proiect, sau rdm6ne in forma prezentatA Lrrm6ndL ca ulterior siL vd prezentdm in sedipta de
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sdptam6na viitoare, in gedinla ordinard, in amdnunt, tot ceea ce se va int6mpla, proiectul de la
Gala Excelenlei ?n Educa{ie gi proiectul de la Cala Sporrturilor. Pentru c;i pAnd atunci aLr gi cglegii
nogtri timp sa il faca.

Iar in ceea ce prive$te gedinlele de indat[, slrntem prresati de anr.rmite evenimente, dacd o
sd va uitali la toate: gedinlele, v-arn chemat pentru lucruri care intr-adevdr nu sufereau arn6nare,
imprumuturi, imprumutul pentru termie, contractarea Llnc,r servicii de consultan!d ta pr.orlesul
Termica, care este o urgenli din punctul nostru der vedere. Haideti rsd trecem peste toate acuzele
9i reproqurile, mi-am notat gi eu aici rdspunsuri la loate acu.zele, clar nu .v're&u 56 transform6m, am
mai sta o ord 9i arn pierde degeaba timpul. Vd agteptirm sd spurrefi exact ce vreli, cu purrct;i
virguld, qi aga l'acern, gi vd supult atenliei proiectul.

Doamna consilier Cltilin:r Carnelia L,upaqcu - intr-un requlament sunt previizute
foarte clar cdteva capitole care privesc modul de desfE;;urare, Llnde. c6nd, ce, cu cine, la ce ord,
sunt convinsi cd domnul consilier gtie sii lacd un regulament. AvAnd in vedere cd
dumneavoastrd, dolnnule Portariuc, discutali la pa<;het cele dor-rd proiecl.e, eu vreau si vd spun cd
pentru cel de-al doilea proiect eu v-ag recomancl,a cdteva lucruri. De ce? Lucrez cu elevii. $i
elevii ma intrebau cle ce Primdria lace doar Cupa Primdriei ,la Spc,rturi, erfa cum spunea gi colegul
meu. Nu numai cd sund ciudat, dar ma intrebau ch: ce nu face primdria Cupa la L,imba englezd,
francezd,, italiand, dans, muzicd, clesen, Limba gi L,;teratura RomAnd ci doar la Liceul cu prosram
Sportiv.

Eu inleleg cd domnul Huncd este clar un clirector apolitic avAncl in vedere cd a rezjistat.
Dar vreau sd aduc 1'n fala dumneavoastrd, domnule primar, un er.emplu de bund practicd can:e se

intdrnpld la ora actuala in gcolile botosldnene, in sensul in care, o parte din gcolile care nu prirnesc
bani fbarte des de la Consiliul Local s-au inscris la olirnpia<1ele leLnsate rle Carrefour, pu vreau sa
fac publicitate, olirnpiade care prevdd desfbgLrrarea a flcarte mLrlte tipuri de activitdti din toate
domeniile. De la concursuri de litelatrrrd. dans, sper:tacole gi a;;a nrai departe.

Vreau sd vd spun cd intre gcolile care iqi ,Joresc sd ob{ini 40.000 eLrro,30.000 euro sau
20.000 euro de la Carrefour, nu se regdsegte nicir:um Licer-rl cu Program Spor-tiv. Fiindca zrcest

liceu, cu domntrl director Huncd apolitic total, prir-l,egte barri fbarte rles rle la Consiliul Local. $i
atunci de ce ar mai munci dr.rmnezrlui cu elevii de a;;a manierd incfrt sii c6gtige un prerniu.

Pe de altd pilrte, eu sunt convinsl cd Liceut cu F'ro€lram llportiv are foarte multe resurse
extrabugetare gi poate sd sus{inir flnanciar acest concnrs dacd igi propune. Eu v-a;; propune
stima{i colegi, sd des{dgurdm noi, Consiliul l-o,:al, eventual olirnpiadele Consiliului Local
Botoqani in care sd antrendm toate gcolile din rnunicipiu. de aga manierd incAt s6 nr.r discrimi;ndm
elevii. Fiindca aten1.ie, toate concursurile pe care le-am desfdgurat, le-arn desfEgurat pe zonra de
sport. Unde sunt ceilal!i elevi? Vreau sf, vi spun cii un tdnbr de lra C.toleqiul Mihai Eminescu md
intreba de ce nu se intAmplS qi un concurs pentrll tinerii IT-igti? Pentru cd noi am putea veni cu
solutii practice la Primarie, solulii pe care poate Prinf,ria poilte le plategte cLr bani grei.

Haideti pufin sa g6ndim in aga manierd astii:l inc6t sd venim in a;;teptarea tuturor eleyilor
din municipiul Ilotogani. $i de ce sd ne grabim sa clesfEgurdrn inainte de r\julul CrirciunLrlLri ligte
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concursuri care pur gi simplu duc nigte bani cdtre domnul apolilic Huncd. Haide{i sd organizdm
Olimpiadele Consiliului Local, stabilim un regulannent, le desfEgurirm la anul, dupa alegerile din
var5, de aqa maniera incAt sd nu fie intra{i elevii in aLcest angrena.j rnurdar al politicii lc,cale,
fiindca nu-gi are locul qi nici rostul.

Vd propun aceastd idee spre a o discuta in pauzd, qi de ce nu, sa venim cu o rnodiflcare la
proiectul de hotdrdne, prin care noi, Consiliul Locat punem la bataie ni;;te bani pentru gcotile din
municipiul Botogani, de aqa manierd inc6t aceq;li bani sd se intoarcri cdtre gcoli in cee)a ce
inseamnd dotare. Fiindcd nu trebuie si uitdrn cd performanta, in rnunicipiul Botogani este
rdsplStiti prin bursele prin care tot noi le-am apntbat. $i rJaca tot exis;td bani, poate in bugetul
anului viitor, le vom majora cu 50%,. Avem buns[ de perllormanfa de studiu, de merit gi burse
sociale. Haide!i s5 angrendm toli elevii din munir:ipiul Botogarri. toate;;colile, sd acorddrn ;;anse
egale tuturor elevilor, de aga rnanierd incAt accgtia sd cunoascir pe deplirr, toli, marir:rimia
Primdriei Municipiului Botogani. $i sd fbcem ace'st lucru dupd ale,gerile {in 2016.

Domnul pregedinte de gedinti Gheorgtre Gabriel Murariui * inainte de a intr:a in
pauzd, rugdmintea este sA votdm punctele 5 gi 6 der pe ordinea de;zi.

Punctul 5 de pe ordinea de zi - prr,tit'ct de

Municipiului Boto+:ani la CONI/EIV,TIA PRIIIL,4R ILOR|
LOCALE - nu pre;zintd discufii, gi, fiind supus ler vot,
impotrivd (domnul consilier Eugen Crisrian lurcanu) qi t

hot[trcire prit,ind aprobarea atleriirii
P.ENTRU EN,\|RGII REGENERAIIILE

este apr,rbat cu 16 voturi pentru, l vot
ablinere (Elena Lazarec).

Punctul 6 de pe ordinea de zi - Proiect de rdstrtuns cdtret zlutoritatea Nalional,i cle

Reglementare pentru Serviciile I ('ontunitctre cle L\ilitdti Publice la adrt:sa nr. 321166/2015 _ ntr
prezintd disculii, gi, fiind supLrs la'n,ot, este aprobat cu l(i votLrri pentru gi 2 abtineri (clomnii
consilieri Eugen Sorin Apostoliu gi PaLrl Oniga).

Domnul pregedinte de gedinfi Gheorl;he Gabniel Murariiu propllne o pauzii de
consultdri.

Domnul Priimar Ovidiu Iulian Portariuc - rug[mintea ora sd stabilirn Lrn scop irr piluza
asta, sd ne spune{i ce sd facem, vd intAlni{i dumrreavoastrd cu rJornnul Ciubotaru gi ii spLrnefi
exact cum vreli sd arate acest regulament pe care vrefi sd il intocmeascd. Ne mai putem intdlni
mAine? Domnul Secretar ne sugereazir sd ne intalnim mdLine. Nu. Daca suntem aici, in l0 minute
se rezolv6.

Am inleles acum pe finalul argurnentatiilorr sd il facr;m dupa ale;qeri, am in{eles cale este
motivalia, vreau si vd asigur cd banii nu ajung nici la ,Comnul l{unc5, nici la domnul Popr:scu
nici la domnul Ionescu, ajung doar la elevi, care sunt prerniaJi. A;;a spune proiectul resper:tiv.
intrebali colegul nostru unde ajung banii personal, la cine ajung acesl.e premii.
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Domnul pre$edinte de q;edintl Gheorghe Gabriel Murariu __ lLrdm o pauza de l0-15
minlrte, cat va fi ne'voie p6nd se face resularnentul,

Dupd incheierea pauzei, ia cLrvAntul domnul pregedinte de qedinf[ Gheorghe Gabriel
Murariu - revenim la punctLrl 3 de pe ordinea de zi.

Doamna consilier Cdtdlina Camelia Lupa;cu - Arlicolul 1. Prezentul regulament se

desllgoard in vederea acorddrii in Gala Premiilor de E:<celentd r:are se desfbgoari in parteneriat
cu ISJ Botogani, confbrm adresei ISJ din data de ...., conform protocolr.rlui. dacd existd. Arlicolul
2. Premiile vor fi intr-adevdr acordate pe categorii, dup,d culn se spune. Articolul 3. Data. ora gi

locul de des{igurare. Vd rog sd ne prezentati lucrurile astea sd ;;tim exact unde se intdrnpld.
Scrie{i in regulamentuI acesta. [Jn regulament tre,buie sd nispundd la cAteva intrebari. Cdnd se

intdmpld, unde se lntAmpld. criteriile vdd cd le-a{i pus pe categorii. in ce datd se desligoarii? l5
decembrie: loc de,Cesfb$urare Casa de CultLrrd a liindicatelor. ArticolLrl 3. Categorii de concurs.
Elevi cu performanle la olimpiade gi concursuri interna!ionale, elevi cu performante la
olimpiadele na{ionale. Eu in{eleg ca toli elevii care aLl a\/ut perfbrman{e vor primi premiu?

Domnul preqedinte de qedinf[ Gheorghe Gabriel Murariu - domnii consilieri I\4ihai
Tincu gi Ady Petrugcd solicita invoire.

Doamna consilier Citilina Camelia Lupaqcu - to{i elevii care au oblinut rezultate
primi premii? Cuantumul premiilor. Locul I - c6.t se a(lordd la liocul I'? Vreau sd vd intreb
care este bugetul cu tot cu sponsoriziri, astfel irrciit sd rstabrilim cAt prirnegte locul I, II gi III
stabilim doar din cuantumul de la Corrsiliul Local'/ CAte locuri I avel.i. d,cramna insnector?

Doamna cc,nsilier Mihaela HuncI - sunt'in tabelele De care le-erm transrnis.

Doamna co'nsilier Cit5lina Camelia Lup:lqcu -- unde, cii noi nu le avem. Asta inseermnd

un regulament. Un regulament inseamnd sd vedenr exact ce gi cdt cliun in aga rnanierl ca al:Llnci

cdnd apare in presii. fiecare elev sd vada transpalent ce gi cdt clam. Cine fbce regulamentul sa

impart5, de asta ant spus cd este necesar sd ne inr:dlnim pulin rrai tArziLr. sa gtim ce. C61i olevi
avem la locul I? 49.000 bugetul.,\vern un total de 189 de prernii.

Asta inseantnd un regulament, insearnni iucrurile vdzute irr prof'unzime, de asta ne $i
solicita Curtea de Clonturi sd venim cu un regulament. Aici nu scrie nici despre echipe. Aici scrie
doar despre premii gi olimpiade nationale, pr"r:mii gi olimp,iacle internationale, prernii gi

concursuri interna!ionale, prernii gi concursuri internatiionale. l\tdr avem in fatd. CAte echipe
avem? Doamna inspector, spuneli-ne de anul trecul, ce sume au primit etevii gi prof-esorii?

Doamna consilier C[tilina Camelia l,u;paqcur - avenl in sf6r:git, cdt de cAt s-a 1]cut
lumind gi propun ca banii care eraLr prevdzuti pentflr cel de-al doilea e'ueniment sir vina tot r:dtre

vor

a$a:

sau
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Gala Premiilor de ExcelentS. astfel inclit premiorr;a celor nrai bLrni elel'i gi profesori din 2015 sd

aiba o valoare totaLld de 99.000 lei. Atdt avem brugeral. Ne-ar trebui 127.000 lei. Ramanem la
suma $i diminudm premiile sau avem posibilitatea sd meLi suplimentiirn?

Domnul consilier Valerian S[nduc - propLrn doud solulii: fie luiim de la Reparalii strlzi,
fiindca nu vom cheltui banii integral, sau de la salubril.ate, fiindcd Dumnezeu nu ne dd,z.6padd.
cum hotardti.

Domnul consilier Ovidiu Daniel Luca -- eu prolpun o modificare in urmdtorul mod:
"Evenimentul va fi organizat in parteneriat intre Primdria Municipiului Botogani gi ISJ
Botogani."

Doamna consilier Citirlina Camelia ,[,upaqcu - pentru elevii cu performan{e la
olimpiadele qi conc,ursurile internalionale: locul I 1000 lei. locr-ll Il - E)00 lei. locLrl III - 800 lei,
men{iuni - 600 lei. Pentru elevii cu perforrnante lLa olirrrpiadele;;i concursurile na{ionale: locul I

600 lei, locul II - 500 lei, locul IIt - 400 lei. rner:{iuni - 300 lei. Pentrur elevii cLr performarrle la
concursurile nalionale organizate de Ministerul lrduca{iei: locul I 400 lei, locul II - 300 lei.
locul III *200Iei, menliuni- 100 lei. Pentru cadre'le didactice s-a stabii[it un cuantum de 30r] lei.
Cam asta propunem.

Domnul consilier Cosmin Ionu{ Andrei - dupa. ce ne-ati criticat cd nu avem regulament
la aceastd hotdrdre pentru a fi foarte rigurogi gi a resper;ta legalitatea l00o/o, sunte{i de acord cd
poate fi un viciu de procedura prin amendamentul pe czLre 'il l'ac€'m la buget. Trec peste aspr:ctul
acesta. Ne-ali acuz,at cd ar avea corrota{ii de alti naturiL acest eleniment, dar propuneli mdrirea
burselor gi doamnaL Lupagcu igi asuma acest amr:ndament. [Lr vd propun sa bdgali gi artir:olul
2000 sau cAt mai erste acolo, prezentatorul evenirnentului s5 fle doamna Citalina Lupapcu. Eu
votez oricum.

Doamna c,onsilier Citllina Camelia l-upagcu - domnule Cosmin Andrei, anr o

rugdntinte, eler,'ii nr-r intra in ecualia disculsulLri politic, vd rog trumos. NLr aji fbst in stare, stati
pe banii publici ai cetalenilor, gi nu aJi fost in st,are si stabitili un aserrrenea regulament, astfel
incdt sa qtim ce votdm, qi venili acr-rm gi face!i bir;;cdlie de ceea c,3 inseamnd activitatea pe care o
desligurdm in cadrul Consiliului Local. Noi v-am venit in ajutor gi va mullumim pentru
aprecierile dumnea'voastrd, dar v-ag clori clin suflet sd rezolvali problenrele cu iluminatul public
din zona Liceului f'edagogic Ai sa lasa{i Ciala Eixcr:len}ei sii se desfiigoaLre de cdtre InspectoratLrl

$colar in parteneriat cu Primdria N4unicipiului Botoqani. $i iata cd s-a dovedit cd suntem
impreund pe acest proiect de hotirrdre gi impreLrndL ludm der:iziile cele mai bune. Spun imprr:und
fiindcd avem nevoiie de votul fiecdruia dintre noi. $i nu imi arog eu nu gtiu ce merite. Sunt
meritele copiilor gi ale cadrelor didactice. Sa ii lasiim pe ei.
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Proces verbal gedin{ii de indati Consiliu Local Botogani
din data de 09 decembrie 2015

Domnul Primar Ovidiu lulian Portariuc - vreau sd multumersc gi eu doamnei l-upagcu
pentru maturitatea de care a dat clovadir gi pAnd la urmd, impreunii, s;Lrbliniez. irnpreunl. am iajLlns

la concluzia cea miai potrivitd pentrLl elevii gi profesorii din Botogani. \t'reau sd vd rnultumesc cd
ali venit ast6zi la gedin{d, a fbst chiar o sLrrprizd p,Jntru mine, nu mii agteptam a treia oara. Chiar
ma gdndeam cd dacd nu sunteli prezen{i nici ar;r:dzi tr:ebuia sd renun!6m sd mai punem acest
proiect. Vreau sd vd spun cd dacd afi fi venit prirna oard sau a doua oard, aceste modificdri ar fi
fost fdcute atunci, lira nici o problemd, gtili ca am fost 1ot timpul deschigi la asemenea propuneri
din partea dumneavoastri gi nu ar fi intdrziat cu o s;SptdnnAnd sau cloui acest eveniment.

Pe viitor, poate este nevoie de mai rnultd comunicaLre de a nu prorni cu planul negativ in
fala prin absenfa silu prin a gisi tertipurri de a bloca nigte proiecte. Haide{i sd discutdm pe ele.
Vedefi cum s-aintiimplat astdzi. impreuni, cum eLr.i spus dumneavoastria, am gdsit o solulie mult
mai avantajoasd pr:ntru elevi gi prol'esori gi crecl ci toatd lumea va fi mullumita. Nu e vorba
despre cine ili arog[ aici merite pentru cd nu o si eLplrern n,ri acolo iin prim plan. PAnd la urmd se

bucurd nigte copii gi nigte profesori.

Domnul consilier Eugen Cristian Turcanu -- multumesc pentru rnatulitatea de care
dat dovadd, in special colegilor din f'NL care all avut rdbdarea gi profesionalismul de a f'ace

regulament.Iatd cE. am reugit pdnd la urnld sd il r;coatem la capat gi irrtr-un final trebuie sd
spunem ca legea a linvins, in sfArgit, gi la Botogarri, gi ag rnai avea o r:ugiiminte: lZr[ politicieni
scend la aceastd Gal5.

Domnul Secretar Ioan Apostu - ca sd putem tr,oce la vot pci acest proiect de hotdrAre, in
primul rAnd trebuie: s[ amendali hotirrArea de amendare a bugetului. in sensul dirninuarii <]e la
capitolul Reparalii strdzi cu 27.000 lei, care vor fi pugi pe aceasta ac{iune. De asemenea, in
hotdr6rea de rectifir:are a bugetului, cei 50.000 cle la Cupa Sporturilor vor fi dugi tot pe aceastd
actiune. $i v-ag propune sd vota(i mai intdi aot:st arnendarnent la proiectul de hotbrdrr: de
rectificare a bugetului qi apoi s[ r,otdm aceastd hotrirAre cu arnendamentele pe care le-ati <jisr:utat
mai devreme.

Domnul consilier Paul Oniga - nu de la Fi:parafii strdzi sd luarr, ci de la salubrizare. Nu
a nins in noiembrie, suntem la jurnatatea lunii d,,-cembrie, avem e(lol-l(:rrnii acolo, dacd ningea.
aveam miliarde cheltuite p6nd acurn, cu nisip, cu sare, cu nrijloacer de transport. La strzizi este
nevoie de bani pentru cd nu s-a fbcut cleloc ment:nan{a din toamnS. trste o intArziere acolo qi

trebuie bani caci altfel dupd iarnd vorrr avea cratere aici.

Domnul consilier Cosmin lonuf Andrei : dacii banii reprezinrld un impediment pentru
organizarea cornpetiliilor sportive, haide[i sd fa,:em un amendament, sd ludm banii d,: la
Reparalii strdzi gi sd organizdm gi Cupa Prirndriei la Sporturi. Ilun, dacd nu vreti asta cu
sporturiIe, am inleles.

aIi
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Procers verbal gedin{ii de indati Consiliu Local Bc,toEani
din data de 09 decembrie 2015

Domnul consilier Eugen Cristian furcanu-- \/rern cu sportul. am finantat, iard punctali
urat. Am finanlat multe activitati sportive anul acesta, am fEcut pentrll sport cat am putu sd
f'acern.

Domnul pre;edinte de qedinfi Gheorghe Giabriel Murariu - Mergem pe vot pe
rectificarea de buset

Fiind supus; la vot proiectul de hotdrAre, acesta este aprobat cu I 5 voturi nentru si I

impotrivd (Paul Oniqa).

Fiind supus proiectul de hotdrAre cu pril,ire la rec:tiflcarea bulgetului per ansamblu, cu
amendamentul prezentat, acesta este ilprobat cu unanimitate de voturi a consilierilor nrezenti
06).

Fiind supus proiectul de hotar6re de la pr-rn;tul 3 al ordinii de zi, cu toate amendamentele
prezentate. acesta este aprobat cu unanimitate de r,,oturi a consilierilor prezen{i (16).

Punctul 4 <Je pe ordinea de zi - Proiet'l ,le hotiirtire privincl rtproburea organizdrii in
perioada I2 - I3 clt:cembrie 2015 a Evenintentului spor,tiv "C'upa Print,iiriei la Spr,trturi" 2AI5 *
nu prezintd disculii gi este respins cu 7 voturi pentruL, 4 votLrri imp,rtrivd (doarnna consilier
Catalina Camelia Lr-rpagcu gi domnii consilieri Eugen Sorin Apos;toliu, Radu Lebadd gi paul

Oniga) 9i 6 abtineri (domnii consilieri Mihai Cristinel Brumd. MariLrs Buliga, Ovidiu Diiniel
Luca" Gheorghe Gabriel Murariu, Stelian plegca 9i Eugen cristian Turcanu).

Epuizdndu-sre materialele din ordinea de zi gi tirnp,sl alocat geclinfei de astdzi, dornnul
preqedinte de gedintd - consilier Gheorghe Ciabriel Murariu -- dr:clard lucrdrile gedin{ei
extraord inare inch ise.

PRE$EDINTE DE $EDINT,{,

"''."*:fi'. I Murariu

SECRE'TAR,

Ioan Apostu

itn \4-!

I
Redactat gi dactilografi at,

Alina Ecaterina Manolache
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